
COULD / COULDN’T 

Czasownik could jest formą przeszłą czasownika can. 
Oznacza on "móc", "potrafić" w przeszłości. Jest też 
formą grzecznościową – odpowiednik polskiego 
"mógłbyś". 

Czasownik could stosujemy, gdy: 

1. mówimy o posiadanych umiejętnościach w 
przeszłości: 

 I could speak five languages.(Potrafiłem mówić 
pięcioma językami) 

 He could swim like nobody else. (Umiał pływać 
jak nikt inny) 

2. mówimy o możliwości zrobienia czegoś w 
przeszłości 

 We could go to the beach because the weather 
was sunny.(Mogliśmy pójść na plażę, bo była 
słoneczna pogoda.) 

 I couldn’t buy this T-shirt. It was too expensive. 
(Nie mogłem kupić tej koszulki.Była za droga) 

3.  chcemy wyrazić prośbę: 

 Could you fix this for me? (Czy mógłyś mi to 
naprawić?) 

 Could you open the window? (Czy mógłbyś 
otworzyć oko?) 

Pamiętaj: po could/couldn’t nie używamy to 

 

Formy gramatyczne could w zdaniach 
twierdzących, pytających i przeczących:

 

SHOULD / SHOULDN’T 

 
Should/shouldn’t stosujemy do udzielania rad i 

zalecania komuś czegoś. Oznacza, że ktoś powinien lub 

nie powienin czegoś zrobić: 

 You should practise your English. (Powinieneś 

ćwiczyć angielski)  

 She thinks you should buy a new car. (Ona 

uważa, że powinieneś kupić nowy samochód). 

 She shouldn’t take her mobile phone to school. 

(ona nie powinna zabierać telefony do szkoły) 

 

 

Pamiętaj: po should / shouldn’t nie używamy to 

 

Formy gramatyczne should w zdaniach 

twierdzących, pytających i przeczących: 

 

 


